
LTO Noord reageert op concept
Faunabeleid  van  provincie
Utrecht

LTO  Noord  heeft  via  een  zienswijze
gereageerd  op  het  concept-Interim  Omgevingswetprogramma
Faunabeleid  en  Monitoring  van  de  provincie  Utrecht.  De
opmerkingen  van  de  landbouworganisatie  hebben  onder  andere
betrekking op de verantwoordelijkheid voor faunaschade, het
opstellen  van  passende  beoordelingen,  en  de  focus  op
preventieve  maatregelen  in  het  beleid.

LTO Noord vindt dat schade die voortvloeit
uit  de  uitvoering  van  het  faunabeleid
volledig  vergoed  moet  worden.  De
organisatie  wijst  ook  op  het  complexe
proces  van  het  opstellen  van  passende
beoordelingen  voor  beheer  en
schadebestrijding in Natura 2000-gebieden.
Verder vindt LTO Noord dat de focus van
het beleid op preventieve maatregelen moet verschuiven naar
het realiseren van beheerbare populaties.

Voordat nieuwe populaties wilde dieren worden toegestaan, moet
er  een  Fauna  Effect  Rapportage  worden  opgesteld  om  de
consequenties en schade te beoordelen en volledige vergoeding
van faunaschade moet worden gegarandeerd. Bij de uitvoering
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van effectief faunabeheer is dataverzameling cruciaal voor het
onderbouwen van faunabeheerplannen en ontheffingen, benadrukt
LTO  Noord.  Hiermee  kunnen  beleidsbeslissingen  beter  worden
onderbouwd.

De  landbouworganisatie  vindt  een  verhoging  van  het  eigen
risico voor ganzenschade naar 20% niet aanvaardbaar, zolang de
doelstellingen  voor  beheerbare  ganzenpopulaties  niet  zijn
behaald. LTO Noord roept op tot een interprovinciale aanpak
voor  ganzenbeheer,  met  name  in  het  westen  van  Nederland.
Samenwerking  tussen  provincies  is  essentieel  om  de
problematiek  aan  te  pakken.

 

bron: LTO Noord, 27/07/2023

Unieke samenwerking WBE Land
van  Horne  en
onderzoeksinstituten

https://www.ltonoord.nl/regios-en-provincies/regio-west/utrecht/actueel/lto-noord-reageert-op-concept-faunabeleid-van-provincie-utrecht
https://www.nojg.nl/unieke-samenwerking-wbe-land-van-horne-en-onderzoeksinstituten/
https://www.nojg.nl/unieke-samenwerking-wbe-land-van-horne-en-onderzoeksinstituten/
https://www.nojg.nl/unieke-samenwerking-wbe-land-van-horne-en-onderzoeksinstituten/


Horn – 24 juni 2024

Jaarlijks  organiseert  WBE  Land  van  Horne  een
kraaiendag.  Hierbij  staat  het  terugdringen  van  de
kraaienpopulatie voorop, naast het uitoefenen van de
lopende ontheffingen op vliegend soorten. Dit jaar is
de samenwerking gezocht met een consortium van diverse
onderzoeksinstituten  die  het  geschoten  wild  nadere
analyseren op voorkomende ziekten en besmettingen.
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Klein gedeelte van het tableau sommigen al ingepakt voor nader
onderzoek

Sinds vele jaren voert WBE Land van Horne een actief beleid
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uit  om  het  schadelijk  wild,  waarvoor  afschotmogelijkheden
zijn, te reduceren ten voordele van de soorten die onder druk
staan. Vrijwel alle jachtvelden van deze WBE doen mee aan dit
initiatief. Jaarlijks worden grote aantallen schadelijk wild
geschoten, dat zich uiteindelijk terugvertaalt in een mooie
toename van de weidevogelstand, de hazenstand en niet in de
laatste plaats de patrijzenstand.

Aangezien het beleid is dat elk afgeschoten stuk wild een
bestemming moet krijgen, is dit jaar de samenwerking gezocht
met  de  DHWC  (Dutch  Wildlife  Health  Centre).   Het  Dutch
Wildlife Health Centre (DHWC) is een organisatie in Nederland
die zich richt op het bewaken van de gezondheid van in het
wild levende dieren. Het doel van DHWC is het verzamelen,
analyseren en delen van kennis over de gezondheid en ziekten
van wilde dieren.



Onderzoekers aan de slag met het geschoten tableau

De  DHWC  werkt  samen  met  verschillende  partners,  waaronder
universiteiten,  onderzoeksinstituten,
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natuurbeschermingsorganisaties en overheidsinstanties. Voor de
samenwerking met WBE Land van Horne werkte de DHWC samen met
de universiteiten van Utrecht, Rotterdam en Wageningen. Tevens
was de Provincie Limburg erbij betrokken.



Onderzoekers aan de slag met het geschoten tableau foto 2

Van  al  het  geschoten  wild  werden  de  uiterlijke  kenmerken
vastgelegd.  Tevens  werden  bloedmonsters  en  overige
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(weefsel)monsters  genomen  om  later  in  het  laboratorium  te
analyseren op acht verschillende vogelziektes en invloeden van
mogelijke verontreinigingen.

WBE voorzitter Vincent Deenen is trots op deze samenwerking:
“Als  jagers  zetten  we  ons  in  voor  het  versterken  van  de
biodiversiteit. Daar hoort nader onderzoek ook bij om zo veel
mogelijk te weten te komen. De unieke samenwerking op onze
kraaiendag samen met de verschillende onderzoeksinstituten is
hier een mooi voorbeeld van.” Onderzoeker Henk van der Jeugd
van het Nederlands Instituut voor Ecologie vult aan: “het is
voor ons een hele mooie gelegenheid om zo veel dieren op één
moment  te  kunnen  analyseren  op  vele  aspecten.  Dit  wordt
gebruikt  voor  belangrijk  onderzoek,  waar  uiteindelijk  de
natuur haar voordeel mee kan doen.” Al met al een mooie win-
win situatie voor de jagers van WBE Land van Horne en de
onderzoekers.

Voor nadere informatie kan contact worden opgenomen met:

WBE Land van Horne

Vincent Deenen (voorzitter)

wbe.lvh@ziggo.nl

 

WBE Land van Horne is een Wild Beheer Eenheid uit Midden
Limburg. Het werkgebied omvat 10.000 ha. De wildbeheereenheid
is  een  vereniging  van  jachthouders  met  een  jachtakte  en
anderen dat tot doel heeft te bevorderen dat een duurzaam
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beheer  van  populaties  van  in  het  wild  levende  dieren,
bestrijding  van  schadeveroorzakende  dieren  en  jacht  worden
uitgevoerd  mede  in  samenwerking  met  en  ten  dienste  van
grondgebruikers en/of terreinbeheerders en mede ter uitvoering
van  het  door  de  faunabeheereenheid  vastgestelde
faunabeheerplan.

Zuid-Holland  maakt  aanvraag
tegemoetkoming  faunaschade
mogelijk voor konijn, zwarte
kraai, kauw, vos en houtduif
– BIJ12
In de provincie Zuid-Holland kan vanaf 16 juli 2023 voor meer
diersoorten  een  tegemoetkoming  in  faunaschade  worden
aangevraagd. Aanleiding is een recente uitspraak van de Raad
van  State  waarin  staat  dat  de  landelijke  vrijstellingen
onvoldoende onderbouwd zijn. Daarnaast maakt de provincie het
mogelijk om sommige schades gratis te laten taxeren.
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Tegemoetkoming
Als gevolg van de uitspraak kunnen in Zuid-Holland vossen,
konijnen, zwarte kraaien, kauwen en houtduiven vanaf 16 juli
2023  niet  meer  worden  bestreden  ter  voorkoming  van
landbouwschade. De provincie maakt het daarom mogelijk om een
tegemoetkoming in faunaschade aan te vragen voor deze soorten.
Grondgebruikers  kunnen  vanaf  16  juli  2023  hiervoor  een
tegemoetkoming  aanvragen  bij  BIJ12  via  het  online  portaal
MijnFaunazaken. Let op: omdat de houtduif in het jachtseizoen
nog wel bejaagd mag worden, komt de schade die ontstaat tussen
15  oktober  en  31  januari,  niet  in  aanmerking  voor  een
tegemoetkoming.

Voorwaarden tegemoetkoming
Om voor een tegemoetkoming in aanmerking te komen moet aan
verschillende voorwaarden worden voldaan. Zo moeten – behalve
bij  blijvend  grasland  –  preventieve  maatregelen  genomen
worden. In zijn algemeenheid geldt dat één akoestisch middel
(bijvoorbeeld  een  gaskanon)  en  één  visueel  middel
(bijvoorbeeld vlaggen) moeten zijn ingezet. In de Faunaschade
preventiekits van BIJ12 staat een overzicht van de maatregelen
die  genomen  kunnen  worden.  Klik  hier  voor  een  volledig
overzicht  van  de  voorwaarden.  Het  is  niet  nodig  voor  de
genoemde diersoorten een ontheffing aan te vragen.

Taxeren  schade  door  zwarte  kraai,  kauw,  houtduif,
fazant, wilde eend, haas en konijn
Naast de mogelijkheid om een tegemoetkoming in de schade aan
te vragen, is het ook – per direct – mogelijk om de schade
door zwarte kraai, kauw, houtduif, fazant, wilde eend, haas en
konijn te laten taxeren. De grondgebruiker ontvangt dan geen
tegemoetkoming maar de schadecijfers worden wel geregistreerd.
De  provincie  Zuid-Holland  gebruikt  deze  cijfers  om  het
provinciale  faunabeleid  en  de  uitvoering  daarvan  te
onderbouwen.
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Het  werkt  als  volgt:  een  grondgebruiker  doet  gewoon  een
aanvraag voor een tegemoetkoming bij BIJ12 via het online
portaal MijnFaunazaken. Na aanvraag en betaling van € 300,-
leges wordt de opdracht doorgezet naar taxatiebureau.

De leges worden per ommegaande geretourneerd.

Informatiebrief – NOJG cursus
Veilig Kogelschieten
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Donatiecampagne  is  een
samenwerking van de FPG, de
Jagersvereniging en de NOJG –
Red de jacht!

Red de jacht!
Help de toekomst van de jacht in Nederland veilig te stellen!
We vechten tegen het besluit van de minister voor Natuur en
Stikstof om de jacht op konijnen en hazen te sluiten. Uw
financiële steun is essentieel, laten we samen voorkomen dat
de  jacht  onmogelijk  wordt  gemaakt.  Doe  vandaag  nog  een
bijdrage, samen kunnen we een doorbraak realiseren en zorgen
voor een positieve toekomst van de jacht in Nederland!

Doneer dan via het invulformulier uw bijdrage volg
dan  de  onderstaande  link  :  Doneer  –
Bodemprocedure 
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Minister  schaart  zich
grotendeels  achter  adviezen
Commissie  Wet  Wapens  en
Munitie

 

E-screener nog niet definitief
van tafel
Minister van Justitie en Veiligheid, Dilan Yeşilgöz-Zegerius,
heeft 4 juli met een Kamerbrief gereageerd op het eindrapport
van de Commissie Wet Wapens en Munitie (WWM). In de brief
staat een beleidsreactie en plan van aanpak aan de Tweede
Kamer. Bij de brief is een beslisnota gevoegd. Op grote lijnen
kan de minister zich vinden in de adviezen van de Commissie
WWM. Zij wil vooruitlopend op een nieuwe Wet Wapens en Munitie
voor  enkele  urgente  thema’s  zo  spoedig  mogelijk  een
wetsvoorstel  indienen.

De  taak  van  de  Commissie  WWM  was  het  opstellen  van  een
probleeminventarisatie ten aanzien van het functioneren van de
Wet Wapens en Munitie en de onderliggende regelgeving. Ook
werd de commissie gevraagd adviezen te geven op welke wijze de
Wet  Wapens  en  Munitie  gemoderniseerd  kan  worden,  met
inachtneming  van  het  waarborgen  van  de  openbare  orde  en
veiligheid.

Geldigheidsduur jachtakte
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Het verlengen van de geldigheidsduur van een jachtakte om
hiermee de administratieve last bij de politie te verlichten
is één van de thema’s die versneld worden aangepakt. Ook het
verplichte lidmaatschap van schietsport-, jagersvereniging of
WBE  en  de  verwerking  van  persoonsgegevens  staan  op  het
prioriteitenlijstje.  Een  conceptwetsvoorstel  over  deze  en
andere prioritaire thema’s wordt in de tweede helft van 2024
verwacht.

Goed startpunt

De adviezen van de commissie vormen volgens minister Yeşilgöz-
Zegerius  een  goed  startpunt  voor  de  ontwikkeling  van  een
nieuwe  Wet  Wapens  en  Munitie.  De  minister  geeft  aan  het
uitgangspunt dat het bezit van wapens en munitie verboden is
leidend blijft, en dat een restrictief beleid wordt gehanteerd
voor legaal bezit van wapens en munitie.

Informatieplicht

Onderdeel van het restrictieve beleid is dat de wapenbezitter
(of  aspirant-wapenbezitter)  dient  te  voldoen  aan  alle
verplichtingen die de overheid heeft gesteld om de risico’s
die gepaard gaan met het bezit van wapens en munitie, te
kunnen beperken. Personen die beschikken over bijvoorbeeld een
jachtakte  of  deze  willen  aanvragen  hebben  daarom  een
uitgebreide  en  actieve  informatieplicht.  Hierbij  dient  de
persoon aan te tonen dat hij of zij geen risico vormt.

Inzet E-screener opnieuw bekeken

Tot  slot  wil  de  minister  de  e-screener  niet  definitief
afschrijven, maar zo aanpassen dat de e-screener toch gebruikt
kan worden om de onafhankelijke en professionele beoordeling
van  de  psychische  gesteldheid  van  (aankomende)
wapenvergunninghouders  te  maken.  Ook  dit  onderwerp  wil  de
minister  met  prioriteit  behandelen,  daarom  wordt  momenteel
onderzocht hoe de e-screener op een goede manier ingezet kan
worden.  Hiermee  gaat  zij  voorbij  aan  het  advies  van  de



Commissie WWM om de e-screener definitief af te schrijven. De
Jagersvereniging  en  de  KNSA  blijven  van  mening  dat  de  e-
screener ondeugdelijk is en dat de inzet ervan definitief moet
worden stopgezet. Dat is voldoende aangetoond door het – op
verzoek van de KNSA en de Jagersvereniging door de Rechtbank
bevolen – deskundigenbericht.

Duitsland mag van EU gebied
met  Afrikaanse  varkenspest
(AVP) verkleinen

bron: de boerderij.nl

In delen van de deelstaat Brandenburg is al bijna twee jaar
geen  Afrikaanse  varkenspest  (AVP)  meer  vastgesteld.  Die
gebieden zijn nu officieel ziektevrij.

https://www.nojg.nl/duitsland-mag-van-eu-gebied-met-afrikaanse-varkenspest-avp-verkleinen/
https://www.nojg.nl/duitsland-mag-van-eu-gebied-met-afrikaanse-varkenspest-avp-verkleinen/
https://www.nojg.nl/duitsland-mag-van-eu-gebied-met-afrikaanse-varkenspest-avp-verkleinen/
https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/2021/11/Bord-AVP-Dld.jpg
https://www.boerderij.nl


De beperkingsgebieden wegens Afrikaanse varkenspest (AVP) in
de Duitse deelstaat Brandenburg worden deels opgeheven. Dat
laat  de  regering  van  de  deelstaat  weten.  Delen  van  de
districten Oder-Spree en Dahme-Spreewald staan sinds 20 juli
niet  meer  te  boek  als  Sperrzone  II,  oftewel  geïnfecteerd
beperkingsgebied.  Het  gaat  om  een  oppervlakte  van  1.300
vierkante  kilometer.  Ook  wordt  de  aangrenzende  bufferzone
verkleind.

Europese Commissie stemt in met verkleining
De Europese Commissie heeft ingestemd met het verzoek om het
beperkingsgebied te verkleinen. Dat betekent dat deze gebieden
officieel AVP-vrij zijn. In het geïnfecteerde gebied is 29
oktober 2021 voor het laatst een wild zwijn positief op AVP
getest. In het gebied is het virus al negentien maanden niet
meer aangetoond, zodat is voldaan aan de Europese voorwaarden
om de beperkingen op te heffen.

Brandenburg kampt sinds 10 september 2020 met AVP. Tot dusver
zijn onder wilde zwijnen 3.176 gevallen van AVP vastgesteld.
De deelstaat liet eerder dit jaar al weten dat een aanvraag
naar Brussel was gestuurd met het verzoek om een deel van het
beperkingsgebied op te heffen.

Uitnodiging NOJG leden regio
Utrecht  –  zaterdag  2
september a.s. een vis-uitje
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bij ‘Bij de Ruigenhoek’, St.
Anthoniedijk 120 in Utrecht.
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Zaterdag 11 november 2023 op
Heerlijkheid  Mariënwaerdt  in
Beesd
50ste editie ‘nationaal kampioenschap’ voor
apporterende jachthonden
Amersfoort – De Nimrod, het ‘nationaal kampioenschap’ voor
apporterende jachthonden bestaat dit jaar een halve eeuw. Dit
wordt gevierd met een speciale editie op zaterdag 11 november
op landgoed Mariënwaerdt in Beesd. De beste jachthonden van
verschillende rassen maken die dag uit welke hond voor een
jaar lang de felbegeerde titel van Nimrod-winnaar mag dragen.

De strijd om de kwalificatie voor één van de startplekken is
net losgebarsten. Pas eind oktober zal duidelijk worden welke

honden in aanmerking komen voor een uitnodiging voor de 50ste

editie van de Nimrod. Het doel van de Nimrod is om de beste
jachthonden van het afgelopen wedstrijdseizoen op de proef te
stellen met uitdagende apporteerproeven. De hond moet hierbij
de aanwijzingen van de baas nauwgezet volgen, maar ook over
oplossend  vermogen   beschikken  om  bij  apporten  te  komen
waarbij hij veelal natuurlijke hindernissen op zijn pad treft.

Nabootsen jachtpraktijk
In de apporteerproeven wordt de jachtpraktijk in Nederland zo
goed mogelijk nagebootst. Een deelnemende hond heeft dan te
maken met geweerschoten, afleiding door andere honden, zwemmen
door water en zoeken in dichte bosschages. Een goed opgeleide
jachthond is onmisbaar voor de jacht. Hij stelt een jager in
staat om aan zijn plicht te voldoen om wild snel op te sporen
en  binnen  te  krijgen,  zodat  onnodig  dierenleed  wordt



voorkomen. Daarbij is het belangrijk dat ook de hond het wild
voorzichtig en met respect behandelt.

Deelnemers eind oktober bekend
Eind  oktober  wordt  bekendgemaakt  welke  honden  worden
uitgenodigd om de strijd aan te gaan om de Nimrod-Bokaal. Een
‘once in a life time’ kans, want iedere hond mag in zijn leven
maar  één  keer  aan  de  Nimrod  deelnemen.  Het  wordt  extra
feestelijke editie en aangeklede editie op een unieke locatie,
want een halve eeuw Nimrod mag niet ongemerkt voorbij gaan!

The Clay Ladies NL en NOJG
bundelen krachten

Medio 2022 introduceerde The Clay Ladies NL zichzelf als het
eerste  vrouwelijke  kleiduivenschuttersgenootschap  in
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Nederland. De intentie en visie van deze dames werd direct
duidelijk; “Wij willen jagers en kleiduivenschutters meer met
elkaar verbinden en de algemene schietvaardigheid verhogen,
wat  de  praktijkjacht  ten  goede  komt”,  aldus  Ilse  Elshof,
initiatiefnemer van de groep. “Zes keer per jaar organiseren
wij  een  ‘Shooting  Event’  door  heel  Nederland.  De  eerste
schietdagen hebben reeds plaatsgevonden met zeer enthousiaste
deelnemers.  Mede  door  alle  positieve  feedback  over  het
organiseren door Nederland hebben wij dit initiatief nog meer
kracht bijgezet”.

De Nederlandse Organisatie voor Jacht en Grondbeheer (hierna:
NOJG) staat als professionele belangenvertegenwoordiger voor
jagend  Nederland  achter  de  visie  van  The  Clay  Ladies.
Bestuurslid Robin de Bruine geeft daarover aan: “We zien een
blijvende toename in het aantal vrouwen die zich inschrijven
voor de Jachtopleiding en dat juichen wij van harte toe. Het
is fantastisch om te zien hoe gedreven The Clay Ladies zijn om
bij  te  dragen  aan  een  goede  schietvaardigheid  en
zelfverzekerdheid met het geweer en daarnaast een ongedwongen
setting creëren om op vriendschappelijke basis te netwerken en
‘bij te blijven’ over alles ins- en outs”.

Genoeg voor de NOJG om de samenwerking op te zoeken. “Door de
frisse uitstraling van The Clay Ladies en hun professionele
aanpak zien wij voldoende mogelijkheden om dit vanuit de NOJG
te gaan organiseren. Vanaf juli 2023 zal The Clay Ladies dan
ook een volwaardige commissie gaan vormen onder de NOJG. Wij
wensen  The  Clay  Ladies  veel  succes  toe  met  alle  mooie
initiatieven”,  aldus  Robin  De  Bruine.  

Clay  Ladies  Organisator  Ellen  van  Gool  en  Nicky  Koopmans
reflecteren met enthousiaste gevoelens richting de toekomst:
“Onder  de  vlag  van  de  NOJG  kunnen  wij  mooie  evenementen
organiseren. Voor komend jaar staan deze al ingepland en de
inschrijvingen  voor  het  tweede  Shooting  Event  verlopen
voorspoedig. Alle dames zijn van harte welkom, of iemand nu al
lid is van de NOJG of niet. De aankomende Shooting Events



vinden plaats op zaterdag 29 juli 2023 op kleiduivenschietbaan
‘T Ruurlose Broek te Ruurlo en op zondag 17 september in
samenwerking met Jagersnetwerk Diana op Kleiduivenschietbaan
Trapke Op te Huijbergen”.

Ook zullen The Clay Ladies NL zich laten zien op jaarlijkse
evenementen en beurzen in Nederland. Blijf hen volgen, want ze
hebben nog meer plannen voor de toekomst. “Houdt vooral onze
aankondigingen  via  onze  Facebook-pagina  en  website
theclayladies.nl  in  de  gaten”,  roept  Ilse  Elshof  op.
“Inschrijven  kan  door  een  e-mail  te  sturen  naar;
clayladies@nojg.nl en voor ieder niveau schutter, van beginner
tot gevorderde, bieden wij voldoende ondersteuning om nog meer
uit jouw schieten te halen”.

Maidenspeech  Gert-Jan  Oplaat
(BBB) Eerste Kamer
Voorzitter dank u wel. Ik ben blij
en  dankbaar  dat  ik  vandaag  mijn
maidenspeech mag geven in de senaat.
Ik  heb  begrepen  dat  je  in  de
maidenspeech  ook  iets  meer  over
jezelf, je achtergrond je drive en
motivatie mag vertellen. Daar maak
ik vandaag graag gebruik van.

 Een  maidenspeech  over  “Strafbaarstelling  gebruik
persoonsgegevens voor intimiderende doeleinden”. Het gebruiken
van  foto’s,  namen,  adressen,  telefoonnummers,  woonlocaties,
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werkgevers, klanten en achtergronden op internet of waar ook
publiceren waar anderen, meestal anoniem, legitimatie in zien
om verhaal te halen, intimideren, bedreigen en soms met de
meest afgrijselijke woorden en oproepen.

 Dit wordt ook wel doxing genoemd. Het is goed voorzitter dit
te bespreken met de minister van justitie. Ik besef dat dit de
laatste fase is voor het inwerking treden van de wet. Een wet
die  unaniem  is  aangenomen  in  de  Tweede  Kamer.  Die  steun
verwacht ik ook hier. Om maar gelijk met de deur in huis te
vallen:  ook  de  BBB  zal  haar  warme  steun  voor  deze  wet
uitspreken maar wil naar aanleiding van deze wet nog wel een
paar extra elementen en vragen inbrengen voor de uitvoering en
handhaving.

 

Persoonlijk heb ik, vast net als anderen hier, vaker te maken
met doxing. Maar ik zeg er meteen bij dat een aantal politieke
partijen,  en  dat  is  bijzonder  te  betreuren,  ook  mede
veroorzaker en aanjager hiervan zijn. Hier kom ik straks nader
op terug.

Heel eerlijk gezegd stond de functie van senator niet op mijn
bucketlist. Maar als herintreder in de politiek sta ik hier nu
toch. Herintreder omdat ik ook al bijna 9 jaar, namens de VVD,
lid van de Tweede Kamer mocht zijn. En nu dan namens BBB lid
van de Eerste Kamer.

Ik  spreek  met  veel  mensen.  Een  van  de  problemen  is  de
polarisatie. Iemand die zijn of haar hoofd boven het maaiveld
uitsteekt gaat met grof geweld aan de digitale schandpaal.
Twitter lijkt soms een open inrichting waar doxing aan de orde
van de dag is.

Als je het niet eens bent met de waanzin van het eenzijdige
stikstofbeleid  word  je  weggezet  als  stikstofontkenner,
klimaatontkenner en nog veel onvoeglijker woorden dan deze.



BBB is niet tegen een milieubeleid. Sterker nog,  mijn collega
Panman  heeft  vorige  week  een  zeer  gebalanceerd  verhaal
neergezet in het klimaatdebat met minister Jetten. Maar wat
BBB en veel mensen willen is een ander, beter, realistischer
en betaalbaarder beleid.

Wij stoppen om politieke keuzes 30 miljard in dit fonds en nog
eens 24 miljard in een stikstoffonds. Meer dan 50 miljard met
een te verwaarlozen resultaat van o.a. 0,000038 graden. Mensen
staan in een groeiende rij voor voedselbanken, kunnen de huur,
energie en eten niet meer betalen. Daarom maakt BBB een andere
keuze. Een keuze voor de mens.

Doxing heeft dus ook niets te maken met een politieke keuze
van links of rechts maar om het kennelijk verheven voelen van
de ene mens boven de ander. Daarom is wetgeving goed, alhoewel
BBB beseft dat alles hier niet mee ondervangen kan worden.

Voorzitter, kan de minister aangeven wat het resultaat zal
zijn van deze wet? Zit er een team klaar om de aangiftes te
verwerken? Kan ons justitieel apparaat dit aan? Zijn er meer
landen  die  dit  systeem  kennen?  Hoe  gaat  het  met  de
openbaarmaking  van  gegevens  van  mensen,  bedrijven,  foto’s,
namen etc. door daders die woonachtig zijn in een ander land?

Voorzitter ik had in het begin al aangegeven dat ook politieke
partijen mede veroorzaker/aanjager zijn van deze op de mens
ingrijpende manier van intimidatie.

Zelf  heb  ik  helaas  ook  ondervonden  wat  het  stelselmatig
demoniseren van mij als persoon en mijn achtergrond toe kan
leiden.  Ik  wil  u  graag  meenemen  in  de  wereld  van  het
dieractivisme en mogelijke verwevenheid met politieke partijen
en  het  ontbreken  van  een  meldpunt  waar  burgers,  boeren,
onderzoekers, bedrijven en politici terecht kunnen.

De  laatste  betreft  onszelf  en  gelukkig  worden  wij  goed
begeleidt en geholpen. Maar de zojuist genoemde mensen en
bedrijven hebben dat privilege niet en kan zich natuurlijk



melden bij de politie waar het vaak bij een melding blijft…als
dat al lukt.

 

Dit is één van de vele motivaties die ik heb om toch weer
terug  te  gaan  in  de  politiek.  In  deze  afweging  gingen
dagelijks de woorden van mijn grootvader door mijn hoofd. Mijn
grootvader die de oorlog heeft meegemaakt en ook het één en
ander heeft ondergaan en veel meegemaakt.

Hij heeft mij in contact gebracht met onze Canadese bevrijders
die in mijn leven heel inspirerend zijn geweest. De vrijheid
die wij hebben vergt ook zelfdiscipline en dat ontbreekt nogal
eens.  

Mijn grootvaders woorden weerkaatsen vandaag mijn gevoel nog
eens extra. In het onvervalst Twents: “aj toogeeft an geweeld
en anarchie wod ut gauw duuster”. Excuses aan de stenograaf…
In  het  Nederlands:  ”Een  land  dat  toegeeft  aan  geweld  en
anarchie verliest snel haar licht”.

 

Voorzitter, ik wil een langs een paar punten nader ingaan
waarom  BBB  vindt  dat  een  meldpunt  dieractivisme  en  een
onderzoek  naar  de  verwevenheid  van  dieractivisten  met
politieke  partijen  noodzakelijk  en  gewenst  is.

Natuurlijk doel ik bij dierenactivisme niet op de mensen die
handtekeningen ophalen voor een ezelopvang in Spanje, lid van
de dierenbescherming zijn, een demo bijwonen en meer.

Nee ik bedoel de activist die geweld, inbraak, vernieling,
brandstichting en bedreiging niet schuwt. Helaas is dit ook
aan de orde van de dag. Vaak gelegitimeerd na stelselmatig
demoniseren  van  mensen  en  bedrijven,  hun  achtergrond,
werkzaamheden, en/of voorkeuren in het leven. Vlees, vega,
vliegen,  auto-  motorsport,  paardensport,  jagen,  vissers



enzovoort

 

Voorzitter  ik  wil  wat  voorbeelden  noemen,  de  rol  van
organisaties,  politiek  en  mijn  persoonlijke  verhaal.

Waar komt deze vorm dierenextremisme vandaan.

Wie naar de geschiedenis kijkt ziet dat er altijd mensen zijn
die zich verheven voelen boven anderen. Die verhevenheid leidt
tot denigrerend spreken over anderen. Dit leidt vaak tot een
brainwash van mensen en zelfs tot sektegedrag.

Mensen  rollen  ergens  in,  hitsen  elkaar  op,  komen  in  een
digitale bubbel en gaan erin geloven dat uiteindelijk alle
middelen geoorloofd zijn om hun eigen ideaal of doelstelling
te behalen.

Men  overtroeft  elkaar  en  meet  zichzelf  aan  het  gevoel
“verzetsstrijder” te zijn in een oorlog die er niet is. Mijn
grootvader had u kunnen vertellen dat verzetsstrijders tegen
onrecht  vochten  en  niet  tegen  democratisch  gelegitimeerde
mensen  en  bedrijven  en  hun  voorkeuren.  En  hier  komt  de
politiek om de bocht kijken.

Ik  heb  in  een  tv  programma  het  dierenactivisme  al  eens
vergeleken met de Noord-Ierse kwestie.

Propaganda, ondergrondse aanslagen en politiek de hand
boven het hoofd.

Propaganda:

We  kennen  in  NL  een  aantal  organisaties,  met  de
postcodeloterij  als  funding,  die  stelselmatig  bezig  zijn
sectoren in het land te demoniseren met negatieve framing en
bashing.

De rand van het toelaatbare wordt opgezocht. De burger is



ondertussen immuun geworden voor deze boodschap. Dus moet er
een tandje bij.

De ondergrondse tak:

Eenvoudig  beïnvloedbare  activisten  worden  door  propaganda
opgehitst  en  plegen  inbraak  in  bedrijven,  stichten  brand,
bedreigen mensen en vernielen eigendommen.

 Als voorbeeld neem ik de stalbezetting.

Een Brabantse familie runt een keurig bedrijf, je hebt net de
koffie op en wil weer aan het werk om je dieren te verzorgen.
Plotseling duiken 125 dierenactivisten uit heel Europa op je
bedrijf, breken in, plegen huisvredebreuk, brengen je dieren
in gevaar, en bezetten je bedrijf.

Wat denkt u hoe ontzettend intimiderend en angstig dit op de
familie en de dieren moet overkomen. Zij bezorgden de familie
een trauma waar ze nog dagelijks aan denken.  Dit was dus de
ondergrondse tak van het dierenactivisme.

Dan kom ik nu bij de politieke tak.

Er  zijn  politieke  partijen  die  in  eerste  instantie  in  de
Tweede Kamer, zie de verslagen, hier geen afstand van willen
nemen.

Zij legitimeerden daarmee geweld, inbraak en bedreiging. Na
lang aandringen kwam er een twijfelachtige vorm van afstand
nemen  door  te  zeggen  dat  de  rechter  bepaalt  of  de
dierenrechtenacitivisten over de schreef gaan. Dat is correct
en staat ook niet ter discussie en BBB deelt die mening…maar…

Er werd door de politiekleider van de desbetreffende partij
aan  toegevoegd  dat  “er  schimmig  wordt  gedaan  over  de
dagelijkse realiteit van dieren”. En hiermee is de vorm van
vergoelijking weer een feit.

Sterker  nog,  buiten  het  parlement  om  wordt  door  deze



partijleider  op  een  schimmige  dierenactivisten  bijeenkomst
gesproken en een oproep gedaan voor een applaus voor moedige
helden.  Een  applaus  vragen  voor  mensen  die  inbraken  in
bedrijven plegen, filmpjes maken en deze via de media laten
verspreiden. De kamervragen liggen al klaar en worden soms bij
wijze van spreken nog eerder ingediend dan dat een filmpje is
uitgezonden.

Als je dan ook nog directe vergelijkingen maakt tussen de
veehouderij en de holocaust, dan is er ook weinig fantasie
voor nodig om jezelf als een verzetsstrijder te beschouwen.
Hoe kan je het dan niet eervol vinden, opgehitst door een
kamerlid, je idool en baken in dit bestel, tot held wordt
benoemd.

Voorzitter  deze  verwevenheid  van  criminaliteit  met  de
politieke  bovenwereld  is  voor  onze  democratie  volstrekt
onacceptabel, omdat dit tot ondermijning leidt. BBB wil dat
dit probleem steviger wordt aangepakt prominenter op de agenda
komt bij justitie….

Zo zijn er voorbeelden van doxing of op het randje van doxing
ten  over.  Een  politieke  partij  vraagt  op  haar  website  om
foto’s van jachthutten in te sturen, met de coördinaten waar
ze staan. 

Dit leidt tot ophitsing van de eerdergenoemde mensen. Niet
veel later vind je op een soort van andere site en sociale
media  foto’s  van  dezelfde  vernielde  jachthutten.  Kopieer
gedrag is een feit met alle gevolgen van dien. Ook wordt er
gevraagd melding te maken van jachtpartijen en vooral ook hoe
je die verstoren kunt……

Voorzitter de BBB verzoekt de minister een breed onderzoek in
te  stellen  naar  de  verwevenheid  van  ondergrondse
dierenactivisten en politieke partijen. Graag een toezegging
van de minister.

 



Voorzitter ik zou de dag kunnen vullen met voorbeelden van
bedreigingen,  inbraak,  aanslagen,  brandstichtingen  en  meer.
Dat  voert  te  ver  wat  tijd  betreft,  maar  met  een  kleine
bloemlezing en opsomming van mijn persoonlijke verhaal wil ik
u aangeven waar doxing toe kan leiden.

 

Brandstichtingen bij verschillende slachterijen
Vrachtwagens  die  in  de  brand  worden  gestoken,
vrachtwagens waar chauffeurs soms in liggen te slapen.
Gelukkig was dat de laatste keer niet het geval. U kunt
zich indenken wat er had kunnen gebeuren.
Bedreigingen van onderzoekers die een dierproef moeten
doen  i.v.m.  de  ontwikkeling  van  medicijnen  tegen
bijvoorbeeld  kanker.
Intimidatie  en  agressie  tegen  ambtenaren  van  de
provincie Flevoland gelinkt aan dierenactivisme.
Medewerkers  Universiteit  Maastricht  bedreigd  ivm
medicijnproeven op dieren
Brandstichting bij families met nertsen, tot lijfelijke
geweld aan toe.
Een  Brancheorganisatie  in  de  agri-  en  foodbusiness
worden  soms  criminele  organisaties  genoemd  door  een
politieke partij.
Framing van de paardenhouderij…een paardensportevenement
in  Amsterdam,  waar  de  gemeente  aan  bijdraagt,  wordt
verweten dat 83% van de paarden verwondingen aan hun bek
hebben wat totale onzin blijkt.
Klanten,  medewerkers  van  huntingdon  life  science
bedreigd. Een plek waar men met dieren werkt voor het
ontwikkelen van medicijnen tegen o.a. kanker.
Auto’s  van  beurshandelaren  in  de  brand  gestoken  die
aandelen  verhandelen  die  een  relatie  hebben  met  de
medische industrie.
Huisbezoeken om mensen angst aan te jagen, vernielingen
aan huizen



 

Voorzitter  de  lijst  is  uitputtend  van  zaken  die  we
weten…hoeveel zijn er die we niet weten of mensen bang zijn om
iets te doen…Maar waar kan men het verhaal kwijt behalve een
aangifte als die al wordt opgenomen.

BBB wil graag dat het meldpunt, dat er ooit is geweest volgens
mij, weer geactiveerd wordt. Het kan niet zo zijn dat we deze
vorm van extremisme niet meenemen in de bescherming van onze
mensen, hun bedrijven en de democratie. Ja ik weet dat de AIVD
wel aandacht schenkt in haar jaarlijkse rapport. Maar ik heb
het gevoel dat te veel niet wordt meegenomen omdat er geen
meldpunt is

De BBB verzoekt de minister om een meldpunt dierenactivisme in
op te richten.

Voorzitter ik kom nu toe aan mijn persoonlijke verhaal. Wat
doet doxing met mij en waar leidt dat toe, tot vorige week aan
toe. Al jaren, meer dan 40 jaar, vindt er voorafgaand aan het
Tweede  Kamer  zomerreces  een  parlementaire  BBQ,  later  de
binnenhof BBQ en nu dan NLvoedt plaats. Een happening van
vlees tot vega waarmee de Nederlandse agri- en food sector de
politiek verbindt met het bedrijfsleven en de media.

Zonder  enige  kennis  van  zaken  werden  er  de  jaarlijkse
Kamervragen gesteld. Belastinggeld verkwistende vragen waarvan
er een aantal ook gewoon met een telefoontje hadden kunnen
beantwoord zoals de vraag of het klopt dat ik één van de
gastheren was.

Eén van de meest intelligente vragen van het parlementaire
seizoen. Ja natuurlijk dat was, ben en blijf ik,  dat staat
gewoon onder de uitnodiging. Maar daar ging het niet om. Nee
het gaat om het in diskrediet brengen van personen, een media
relletje veroorzaken alsof die iets ongeoorloofds doet……

Dit in navolging van een collega hier die ik nog nooit heb



gesproken, mij totaal niet kent, wel een oordeel velt over
mijn werk en dit wegzet in de media vanwege mijn achtergrond
en werk. Zonder ook maar één moment na te denken word je
integriteit  ter  discussie  gesteld….  Of….  Juist  wel  over
nagedacht? En past dit in de traditie van de partij om mensen
de demoniseren?  

Dan denk ik “ waarom bel je mij niet eens, zullen we een kop
koffie doen, de verbinding zoeken, kijken wat ons bindt”. Nee,
helaas het moest zo…Met naam en toenaam genoemd worden, een
vorm van doxing en intimiderend, en deze onzinnige Kamervragen
leidden weer tot hele leuke reacties op twitter zoals: “ik
hoop dat ze jou ook slachten en BBQ’en”    Zucht….

Ik ben geboren en getogen op een boerderij, trots op mijn
komaf  en  dat  zal  ik  ook  niet  verloochenen.  Als
landbouwwoordvoerder trad ik toe tot de Tweede Kamer waar ook
na een tijdje vormen van doxing mij het volgende overkwam….

Ik zat in de fractie op dinsdag morgen, Jozias van Aartsen was
mijn  fractievoorzitter.  Mijn  secretaresse  had  de  post
opgehaald  en  ze  vroeg  mij  uit  de  fractie  te  komen.

Ik geef een korte schets van wat je overkomt.

 

Korte lezing over mijn eigen ervaring in steekwoorden

Ik ontving een gemanipuleerde foto van mijn huis met vlammen
uit  het  dak.  Het  is  een  boerderij  met  halve  rietenkap….
Doodlopende weg. Wilgen

Oproep uit de politiek te gaan….

Brief…dochter…gymnastiek…welke  kleding  en  tijdstip.  Klopte
auto…opa handen aan het stuur.

Brief, baby…broer … rook stikken



En dit ging maar door en door en door…

Van Aartsen meteen actie…AIVD.politie.etc begeleding…toenmalig
minister van justitie Donner belde zelf aantal keren. Ik heb
die ondersteuning als ontzettend fijn ervaren en ook gevoeld.

Voorzitter  dat  is  fijn…maar  de  onderzoeker,  de  boer,  de
ondernemer,  de  docent,  de  arts  heeft  deze  privilege  niet
automatisch Daarom moet er een meldpunt komen om in kaart te
brengen  wat  er  gebeurt.   Zodat  we  kunnen  beoordelen  hoe
serieus dit probleem is.

Zelf heb ik een aantal weken op een ander adres geslapen en
mijn kinderen ook.   Ze komen aan je familie…twijfel. Blijven
in de politiek…. Grootvader…nooit toegeven aan anarchie….

Aantal jaren rustig tot iets vergelijkbaars, minder heftig,
weer gebeurde omdat ik ambassadeur voor nertsenhouderij was.

Dit jaar werd ik informateur in de gemeente Den Haag voor een
nieuw college. Een partij melde de media niet met mij te
willen spreken. Want een man die in de vleessector werkt en
ook nog voorzitter van de Nederlandse Organisatie Jacht en
Grondbeheer is, kun je toch niet serieus nemen? U kunt de
reacties…ook weer beide kanten op, wel uittekenen.

En  als  laatste  persoonlijke  ervaring  met  deze  vorm  van
bedreiging en intimidatie heb ik nog niet zo lang geleden
mogen ervaren op het ouderlijke bedrijf.

Tweemaal een poging tot brandstichting van bedrijfsgebouwen.
Ondertussen heb ik zoveel geleerd en uitleg gekregen van de
recherche  dat  ik  helaas  steeds  meer  leer  hoe  deze  zieke
geesten te werk gaan…ik wijd er niet over uit om niet nog meer
aanleiding te geven.

(Maar online en op activisten gatherings, waar een bevriende
journalist undercover is geweest, leer je hoe je brand kunt
stichten en zelf veilig weg kunt komen. Kennelijk heeft de



vegan streaker deze opleiding, tijdens zijn laatste bekende
brandstichting van vrachtwagens op een bedrijf,  even gemist.
Zelf verbrande hij ook ernstig…Heftig om die beelden te zien)

(Einde persoonlijke verhaal)

Voorzitter ik raad de minister, voor zover nog niet heeft
gedaan, het boek Eco Nostra, het netwerk achter Volkert van de
Graaf, van Peter Siebelt te lezen. Net als het boek Gezond
verstand van Caroline van der Plas. Ook zij refereert aan haar
ervaringen op een activisten gathering…u zult nog opkijken van
mijn eerdergenoemde vermeende verwevenheid….

 Ik ben open en transparant over mijn werk en functies. Op
mijn website, LinkedIn en andere plekken. Ik ben voorzitter
van  een  Nederlandse  en  Europese  brancheorganisatie  in  de
pluimveevlees verwerkende industrie. 25000 familiebedrijven,
370.000 medewerkers die iets produceren wat door 97% van de
bevolking wordt gegeten ook in Nederland.

Voorzitter ik maak deze opmerking bewust want dan staat het
vanaf nu ook in het verslag van deze Kamer en hoeven mensen
hier  geen  belastinggeld  verslindende  onzinnige  kamervragen
over te stellen…… Mocht ik ooit nog van baan wisselen dan zal
ik u dat ook niet onthouden.

En dan elke keer weggezet te worden en de integriteit, alsof
ze iets heel fouts doen, van deze mensen te grabbel laten
gooien accepteert BBB niet. Dat is één van de redenen dat ik
me uiteindelijk gekandideerd heb en nu senator hier mag zijn.

En of het nu bovengenoemde mensen zijn of anderen…. Ik zou
zeggen…”wen er maar aan. BBB laat mensen, bedrijven, groepen,
sectoren en hun integriteit in onze samenleving niet zomaar
weg  zetten  en  offeren  op  het  altaar  van  de  decadente
activistische  zelfgenoegzaamheid.

Daarom voorzitter tot slot…BBB stemt in met dit wetsvoorstel
en verzoekt de minister met betrekking tot de uitvoering en



handhaving een meldpunt dierenactivisme in te stellen en een
onderzoek  naar  de  verwevenheid  van  dierenactivisten  met
politieke partijen. Graag ontvangen we de rapportage.

We mogen niet toegeven aan ondermijning van onze democratie.
Zwaar bevochten in de tweede wereldoorlog door onze bevrijders
en mijn grootvader die me daar elke keer op heeft gewezen……
“Jongen, als je dingen anders wilt, regel je dat democratisch
en nee, niet alle middelen, zeker niet de ondergrondse, zijn
daarbij geoorloofd”.

“Want wat gij niet wil dat u geschiedt, doe dat ook een ander
niet”.

“Een land dat toegeeft aan anarchie verliest snel haar licht”
en voor deze wijze uitspraak staan BBB en ik persoonlijk.

Dank voor uw aandacht.

Gert-Jan Oplaat

Wolf valt voor de 1e keer man
aan in Drenthe

https://www.nojg.nl/24986-2/
https://www.nojg.nl/24986-2/


In  het  Drentse  Wapse  is  zondagochtend  een
schapenboer gebeten door een wolf. Het dier is
uren later door de politie doodgeschoten, zegt een
woordvoerder tegen NU.nl. De schapenhouder is met
nog  onbekende  verwondingen  naar  het  ziekenhuis
gebracht.
Het is de eerste keer sinds de terugkeer van de wolf in
Nederland dat een mens is gebeten door een wolf.

De schapenhouder zag ergens tussen 7.00 en 8.00 uur dat de
wolf zijn schapen aanviel. Hij stormde naar buiten om de wolf
weg te jagen en daarop beet het dier de boer. Het is op dit
moment niet duidelijk hoe het met de boer gaat.

Na het incident gaf de locoburgemeester van Westerveld (waar
Wapse bij hoort) opdracht om de wolf dood te schieten. Dat is
volgens de politie enkele uren na het voorval gebeurd. De wolf
was toen nog in het veld waar hij de schapen aanviel, zegt een
woordvoerder van de gemeente Westerveld.

https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/2022/02/wolf-aanvallend.jpg


De burgemeester van Westerveld is zondagochtend langsgegaan
bij de familie van de schapenhouder. De doodgeschoten wolf is
weggebracht voor onderzoek.

In Drenthe leven twee wolvenparen. Een van die paren heeft ook
jongen. Daarnaast zwerven er soms ook andere wolven door de
provincie. Het is nog niet bekend welke wolf de schapenhouder
heeft gebeten.

Het  Inter  provinciaal  wolvenplan  geeft  de
navolgende omschrijving aan over het verjagen van
wolven.

Verjagen
Het begrip verjagen behoeft nadere toelichting. Verjagen is
een  maatregel  die  het  dier  (de  wolf)  doet  vluchten.  Deze
maatregel brengt het dier niet in gevaar en/of verwondt het
dier niet wezenlijk. Voor alle gevallen geldt dat de in te
zetten  middelen  in  de  betreffende  situatie  proportioneel
dienen te zijn.
We onderscheiden drie vormen van verjaging:

Verjagen  van  eigen  terrein  of  uit  eigen  buurt  om1.
gevaarlijke situaties te voorkomen.
Dit  is  bij  de  wet  niet  verboden,  hier  is  dus  geen
toestemmingsbesluit,  zoals  een  ontheffing  voor  nodig.
Verjaging mag bijvoorbeeld met geluiden of visuele
middelen. Het is niet toegestaan de wolf te verwonden.
Wanneer de gevaarlijke situatie is verholpen, moet het
verjagen  gestaakt  worden,  de  wolf  mag  niet  worden
opgejaagd of achtervolgd.
Verjagen  van  wolven  die  we  bang  willen  maken  voor2.
mensen, negatief conditioneren.
Dit  is  bij  de  wet  verboden,  hiervoor  is  dus  een
toestemmingsbesluit  nodig.  Bij  verlening  van  het



toestemmingsbesluit moet worden aangetoond dat het in te
zetten middel effectief en proportioneel is.
Verjagen vanuit zijn wolven-leefgebied.3.
Dit  is  wettelijk  verboden.Hiervoor  is  een
toestemmingsbesluit,  zoals  een  ontheffing  voor  nodig.
Bij  verlening  van  dat  besluit  zullen  zwaarwegende
argumenten moeten worden aangedragen waaruit blijkt dat
verjaging uit het gebied noodzakelijk is.

Bevers die schade aanrichten
in  Noord-Bcbrabant,  mogen
vanaf nu gedood worden

Het gaat zo goed met de bevers in de provincie Noord-Brabant,
dat ze als laatste maatregel gedood mogen worden als ze schade
aanrichten  aan  bijvoorbeeld  dijken.  De  provincie  heeft  de
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Faunabeheereenheid daar donderdag vrijstelling voor gegeven.
Die is nodig omdat de bever een beschermde diersoort is.

De Faunabeheereenheid kreeg eerder al toestemming om bevers te
verplaatsen en hun burchten te slopen. Die maatregelen moeten
nog steeds eerst worden genomen. Gaan de grote knaagdieren
daarna niet weg, dan mogen zij gedood worden door de eenheid.

Populatie groeit
De reden voor dit besluit is dat de provincie al jaren ziet
dat  de  beverpopulatie  flink  groeit.  “Dat  is  goed  voor  de
natuur en biodiversiteit, maar inmiddels gaat het zo goed met
de beverpopulatie in Brabant dat de diersoort niet meer als
bedreigd wordt beschouwd”, aldus de provincie.

Daarbij benadrukt de provincie wel dat het doden van de dieren
een laatste maatregel is die alleen onder strikte voorwaarden
wordt uitgevoerd. “Een grondeigenaar moet eerst alternatieve
maatregelen toepassen zoals verjagen, vangen en verplaatsen of
beschermende rasters plaatsen.”

Maatregelen
Deze  maatregelen  worden  door  de  hele  provincie  al  jaren
genomen. Zo moet gaas en hekwerk bij een woonzorgcentrum in
Boxmeer voorkomen dat een brug doorzakt. Een fietser zakte
daar eerder door een wandelpad waar een burcht onder lag.

Waterschappen  zijn  bij  dijken  druk  bezig  om  overlast  van
gravende bevers tegen te gaan. Zo mag Waterschap Aa en de Maas
de dieren die graven in de dijken van de Maas bij Oss vangen
en verplaatsen. Het waterschap heeft bij de Empelsedijk in Den
Bosch stukken antigraafgaas met platen geplaatst.

Bevers  werden  in  1988  weer  uitgezet  in  Nederland  en  de
populatie blijft sindsdien groeien. Ze maken burchten die tot
twee meter hoog en tien meter breed kunnen zijn. Dat kan
gevaar  opleveren  voor  de  veiligheid  van  (spoor)wegen  en
waterkeringen omdat er loze ruimtes onder de grond ontstaan.



LEES OOK:
Bevers zorgen al 5 jaar voor problemen: ‘Beest is belangrijker
dan de mens’

Bever knaagt Brabantse bescherming voor het water weg

Gravende bevers stuiten op een muur van gaas in de dijk

 

Tegemoetkomingen  in
faunaschade in 2022 gestegen
naar ruim 44 miljoen

Provincies keerden in 2022 voor ruim 44,1 miljoen euro aan
tegemoetkomingen in faunaschade uit. Dat is 20% meer dan het
jaar  ervoor.  Het  aantal  aanvragen  voor  een  tegemoetkoming
steeg  van  6.700  naar  7.700.  Deze  toename  werd  onder  meer
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veroorzaakt door 300 aanvragen voor wolvenschade aan vee. De
meeste schade werd veroorzaakt door ganzen aan grasland. In de
provincie Friesland is de meeste schade uitgekeerd. Het is
hier vooral de brandgans die voor schade zorgt.

De stijging van het uitgekeerde bedrag aan faunaschade in 2022
wordt voor een deel veroorzaakt door de hogere prijzen van
voorjaarsgras,  zomergras  en  biologisch  gras.  De  droge
stofprijs van niet-biologisch voorjaarsgras steeg van 29 cent
per kilo in 2021 naar 31 cent per kilo in 2022 en voor
biologisch voorjaarsgras van 47 cent naar 57 cent per kilo. De
tegemoetkoming  in  schade  is  gebaseerd  op  deze  droge
stofprijzen.

Het aantal aanvragen voor tegemoetkomingen steeg met 15% ten
opzichte van 2021. BIJ12 denkt dat grondgebruikers beter de
weg weten te vinden om – al dan niet met professionele hulp –
een  tegemoetkoming  aan  te  vragen.  Ook  zijn  in  2022  meer
wolvenaanvallen geweest op landbouwhuisdieren, zoals schapen.
In totaal werd voor 235.188 aan wolvenschade tegemoetgekomen.
Dit is 0,5% van de totale uitgekeerde faunaschade in 2022.

De faunaschadecijfers hebben betrekking op
schade die is opgetreden in de periode van
1 november 2021 tot en met 31 oktober
2022. Dit komt door de schade die vanaf
november optreedt, bijvoorbeeld aan gras,
pas in het voorjaar beoordeeld en vergoed
kan worden. Het aangegeven jaartal geeft
het jaar weer waarin de schade optreedt en niet het jaar
waarin de tegemoetkoming in schade wordt uitgekeerd. Ook voor
de wolvenschade geldt dat het gaat om tegemoetkomingen van 1
november 2021 tot en met 31 oktober 2022.

De  cijfers  over  2022  gaan  over  de  tegemoetkomingen  in
faunaschade die aan grondgebruikers zijn uitgekeerd. Dit is
echter  niet  de  totale  schade.  BIJ12  keert  alleen
tegemoetkomingen uit voor schade die door beschermde, inheemse
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diersoorten  wordt  toegebracht.  Schade  door  vrijgestelde
soorten of exoten, zoals nijlganzen, valt daar bijvoorbeeld
niet onder. Ook schadegevallen die niet aan de eisen voor een
tegemoetkoming voldoen, of waarvoor om een andere reden geen
aanvraag voor tegemoetkoming is ingediend, zitten niet in deze
cijfers. Daarnaast is er ook schade aan gewassen waarvoor geen
tegemoetkoming wordt aangevraagd.

De cijfers van 2022 en voorgaande jaren zijn ook te raadplegen
op de website van BIJ12. Daar geeft de Monitor Faunaschade de
mogelijkheid om per provincie, diersoort, gewas en jaartal
faunaschadecijfers op te vragen.

 

bron: BIJ12, 04/07/2023

Proef  met  Drone  ganzen  van
grasland verjagen in Utrecht
werkt goed.
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In de provincie Utrecht is onderzocht of het mogelijk is om op
1.000 hectare grasland ganzen te verjagen met een drone. De
praktijkproef  in  opdracht  van  de  provincie  Utrecht  werd
uitgevoerd  door  CLM  onderzoek  en  Advies  en  Drowgoo  in  de
polders van Spengen en Portengen. Daarbij is gewerkt met een
door  Drowgoo  ontwikkelde  methode  om  ganzen  te  verjagen.
Gedurende tweeënhalve maand zijn ganzen verjaagd. Er waren
minder ganzen aanwezig, ze bleven langer weg en er was minder
gewasschade dan het jaar daarvoor. 

Ganzen  zijn  in  de  provincie  Utrecht  de  grootste
diersoortengroep die schade aan landbouwgewassen veroorzaakt.
Ondanks de huidige inspanningen neemt de schade nog altijd
toe, daarom is de provincie op zoek naar nieuwe methoden om
ganzen  gebiedsgericht  effectiever  te  verjagen.  Na  goede
ervaringen met de inzet van drones op kleine schaal in Noord-
Holland wilde de provincie Utrecht het systeem op grotere
schaal uitproberen.

Het systeem van Drowgoo maakt gebruik van sensoren die in de
weilanden  geplaatst  worden  om  signalen  op  te  vangen.  Een
algoritme filtert het ganzengeluid eruit en geeft een melding.
Op basis van dat ganzengeluid is er gedurende de proefperiode
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gericht  actie  ondernomen.  Zodra  een  bepaalde  sensor  veel
geluid en dus ganzen detecteerde, werden deze ganzen door de
piloten opgezocht en de polder uit gejaagd met de drone.

Om een beter beeld van het effect te krijgen is naast de
polder  waar  ganzen  met  de  drone  zijn  verjaagd  ook  een
referentiepolder  aangewezen  waar  niet  is  gevlogen  met  de
drone. Beide gebieden zijn vergeleken op de aanwezigheid van
ganzen. Het bleek dat de drone op lokale schaal werkt. Na een
dronevlucht bleven de ganzen steeds langer weg uit het gebied
en na verloop van tijd waren er minder en kortere vluchten
nodig om de ganzen te verjagen. Ook is er in de zomermaanden
in  de  vliegpolder  minder  gewasschade  gemeld  dan  in  de
referentiepolder. Bij het verjagen van ganzen is wel sprake
van verplaatsing en gaan ganzen op zoek naar gras.

Uit de proef bleek dat de inzet van een drone om ganzen te
verjagen op lokale schaal goed werkt, maar dat er wel een paar
verbeterpunten zijn. Het verkorten van de tijd tussen melding
en start van de vlucht is een belangrijke. Ook de afstemming
tussen drone-vliegers en boeren die zelf al ganzen verjagen
kan beter. Op dit moment is het nog onbekend of de provincie
vervolg zal geven aan deze praktijkproef.

Meer informatie is te vinden in het rapport ‘Gebiedsgerichte
ganzenaanpak – Praktijkproef voor het verjagen van ganzen van
grasland met een drone‘.

 

bron: CLM Onderzoek en Advies, 04/07/2023
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Schadebestrijding  landelijk
vrijgestelde  diersoorten  in
Fryslân gewijzigd dit i.v.m.
niet  goed  gekeurd
Faunabeheerplan

Momenteel  kan  in  Fryslân  geen
schadebestrijding met afschot worden uitgevoerd op Canadese
gans, houtduif, kauw, konijn en roek. Schadebestrijding op vos
en  zwarte  kraai  is  alleen  mogelijk  ter  bestrijding  van
weidevogelpredatie.

Bij schade kan tegemoetkoming worden aangevraagd bij BIJ12 via
Mijnfaunazaken. Daarvoor worden wel legeskosten van €300 per
aanvraag in rekening gebracht.

Advies NOJG voor alle provincies:

Meldt nu altijd alle schade ook van de landelijk
vrijgestelde diersoorten, dit omdat er voor de
landelijk  vrijgestelde  diersoorten  geen
schadeverleden is geregistreerd, daar deze niet
wordt vergoed door de provincies en BIJ12, daar er
een  landelijke  vrijstelling  is/was  en  zodoende
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niet voor vergoeding in aanmerking komt/kwam.

Een toelichting vindt u op de website van de FBE onder
‘Nieuws’ en hieronder in dit bericht.
De FBE doet daarom ook een dringend beroep om alle voorkomende
schade te melden in het SchadeRegistratieSysteem. (Dit bericht
is  eerder  verzonden  op  28  juni  maar  heeft  niet  alle
geadresseerden  bereikt.)  FBE  Fryslân

Schadebestrijding vrijgestelde soorten

Gewijzigde procedure voor verlenen van vrijstelling
Landelijke vrijstelling werd tot voor kort verleend op basis
van een Ministerieel besluit. De Raad van State heeft echter
op 19 mei 2023 uitspraak gedaan dat de onderbouwing voor deze
vrijstelling aan dezelfde voorwaarden dient te voldoen als
elke andere vrijstelling, ontheffing of opdracht. Dat houdt
onder meer in dat voldoende aannemelijk gemaakt moet worden
dat  er  sprake  is  van  belangrijke  schade  indien  geen
vrijstelling wordt verleend. Omdat deze eis tot voor kort niet
werd gesteld, ontbreken momenteel de gegevens hiervoor.

Het  Faunabeheerplan  Vrijgestelde  soorten  2023-2028,  dat  in
concept gereed was, kon daarom niet worden vastgesteld en niet
ter goedkeuring aan GS worden aangeboden.

Welke soorten mogen niet meer worden bejaagd
Dit betekent dat momenteel geen schadebestrijding mogelijk is
op  Canadese  gans,  houtduif,  kauw,  konijn  en  roek.
Schadebestrijding op vos en zwarte kraai is nog wel mogelijk
op basis van het eerder goedgekeurde Faunabeheerplan Predatie
2022-2026.  Dit  betekent  dat  óók  geen  schadebestrijding  op
zwarte  kraai  mag  plaatsvinden  ter  bestrijding  van

https://friesland.faunabeheereenheid.com/


andersoortige belangen dan weidevogelpredatie. Hier is sprake
van  een  ‘grijs  gebied’  omdat  er  niet  altijd  duidelijk
onderscheid gemaakt kan worden tussen dreigende schade aan
bijvoorbeeld een landbouwbelang en het kort houden van de
lokale kraaienpopulatie ter bescherming van weidevogels.

Melden van schade
Om opnieuw gebruik te kunnen maken van een vrijstelling zijn
dringend gegevens nodig over de omvang van de schade zoals die
dreigt te ontstaan wanneer geen schadebestrijding door middel
van afschot mogelijk is. Het is daarom van groot belang dat
deze (al dan niet dreigende) schade wordt gemeld in het Schade
Registratie Systeem. Let wel: het gaat om de schademelding en
niet  om  de  ontheffingaanvraag!  Ondanks  herhaalde  oproep
gebeurt  dit  weinig!  Sinds  1  april  zijn  4  schademeldingen
gedaan voor Canadese gans, 3 voor houtduif, 1 voor kauw, 0
voor konijn, 12 voor roek en 5 voor zwarte kraai (anders dan
predatie).

Aanvraag tegemoetkoming
Vanwege  de  beperkingen  in  de  mogelijkheden  van
schadebestrijding  heeft  de  Provincie  de  mogelijkheid  om
tegemoetkoming in schade aan te vragen ook open gesteld voor
vrijgestelde soorten. Daarvoor moet wel leges worden betaald
van  €300  per  aanvraag.  Dit  betekent  dat  de  aanvraag  om
tegemoetkoming financieel aantrekkelijk is vanaf een verwachte
getaxeerde  schade  van  circa  €600.  Meer  nog  dan  de
schademeldingen in SRS, zijn aanvragen van tegemoetkoming en
de daaruit voortvloeiende taxaties van groot belang om gebruik
van vrijstelling te herstellen.

Andere provincies
Het  probleem  met  de  vrijstelling  speelt  ook  in  andere
provincies.  In  Fryslân  is  het  echter  urgenter  omdat  geen
gebruik gemaakt kan worden van een nog lopend faunabeheerplan.
Er  is  daarom  geen  reparatietijd  waarvan  in  veel  andere



provincies wel gebruik gemaakt kan worden.

Samenvattend:

Geen  schadebestrijding  mogelijk  op  Canadese  gans,
houtduif, kauw, konijn en roek
Schadebestrijding  op  vos  en  zwarte  kraai  alleen  ter
bestrijding van weidevogelpredatie
Aanvraag voor tegemoetkoming in schade is opengesteld
maar waarvoor wel € 300,- in rekening gebracht worden
Oproep op deze tegemoetkoming wel zo veel mogelijk aan
te vragen, zodra dit financieel aantrekkelijk is (bij
verwachte getaxeerde schade van meer dan circa € 600,-
per aanvraag)
Oproep om ten minste een melding te doen van (dreigende)
schade in SRS

 


